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Protokół Nr XXIX/ 2021
z XXIX zdalnej sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krąieńskłm,

która odby4a się w dniu 24 lutego 2021 r. w godzinach od 10:00 do 13:05
Prowadzący obrady - Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Lesinski, który
obrady sesji prowadził z sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w Sępólnie
Krajeńskim ul. T. Kościuszki 11.

Ad. 1 0twarcie sesji

Otwarcia zdalnej XXIX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan
Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej, który poinformował, źe sesja
będzie utrwalona za pomoca, urządzeń ref3estru3a,cych obraz i dźawięk. Nagrania z sesji
są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy
oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.

Przewodniczący RM poinformował, że sesja Rady Miejskiej została zwołana i odbywa
się w trybie zdalnym zgodnie z art. 1 5zzx ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem
COVID-19, innych chorób zaka?żnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych.
Przywołany przepis pozvvala na prowadzenie obrad ses5i, podejmowania rozsl?rzygnięć,
w tym uchwał z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość - zdalny
tryb obradowania.

Następnie Przewodniczący RM przywitał wszystkich radnych Rady Miejskiej
Sępólnie Krajeńskim oraz:
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Dagmarę Fabiszak Radcę Prawnego Urzędu Miejskiego
- przedstawicieli instytucji związanych z bezpieczeństwem publicznym,
- przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy Pana Artura Żychskiego
oraz wszystkich uczestniczących i oglądających w mediach.

W

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących zarządów osiedli Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

W związku z tym, że sesja odbywała się w trybie zdalnym Przewodniczący RM
sprawdził obecność radnych poprzez wyczytanie nazwisk wszystkich radnych, którzy
po wywołaniu potwierdzili swoją obecność.

Przewodniczący RM, po połączeniu się zdalnie z każdym radnym, stwierdził, że na 15
radnych obecnych jest 14 co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie
Krajeńskim może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Nieobecny radny RM Antoni Dolny, który usprawiedliwił swoją nieobecność.
Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,
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Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji, został zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej, w
zwia7.ku z tym wskaza?ł, że nie będzie odczytywać go podczas sesji.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś chciałby złożyć wniosek w sprawie
zmiany porządku obrad. W zwiyku z tym, że nikt nie złożył wniosku o zmianę
porządku obrad, poinformował, że RM będzie obradowała według przygotowanego
porządku obrad.

Porządek obrad

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie między
sesjarni, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z dzialalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie - wystąpienia przedstawicieli:

a) Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

b) Komendy Powiatowej Państwowej Stra0 Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

c) Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Stra$ Pożarnych RP
w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja.

d) Prokuratury Rejonowej w Tucholi
- dyskusja.

8. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenie Gminy'
Sępólno Krajeńskie.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zwrotu oraz zwolnienia z części opłaty pobranej od przedsiębiorców za
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych
do spo$cia w miejscu sprzeda$ na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie za
rok 2021,
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b) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu
,,Strategii Rozwoju Gminy Sępólno Krajeńskie na lata 2021-2030", w tym
trybu jej konsultacji, o których mowa w art.6 ust.3 ustawy z dnia 6 grudnia
2006 roku o zasadach prowadzenia polityki rozvvo5u,

c) pozbawienia statusu pomnika przyrody,

d) uzgodnienia prze.jścia obwodnicy Sępólna Krajeńskiego przez u;:tek
ekologiczny.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Zapytał radnych o
ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w zvvi:'qlm z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego RM
opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeci'w" czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej, poprzez połączenie się zdalnie z kaźdym
radnym, został przyjęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3 Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, że Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zło$ł
sprawozdanie z działalności w okresie między sesjarni na jego ręce. Zostalo ono
przesłane radnym za pośrednictwem poczty elektronicznej, będzie ono stanowiło
załącznik do protokołu, dlatego nie będzie czytane.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.
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Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zwrócił się z prośbą o szerszą informację
dotyczącą taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania
ścieków, która przedstawiana była na posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Sępólnie
Krajeńskim w dniu 28 stycznia br. Ponadto prosił o przekazanie szczegółów ze
spotkania, które odbyło się 12 lutego br. z Dyrektorem GDDKiA w Bydgoszczy w
sprawie obwodnicy Sępólna Krajeńskiego. Następnie radny RM Zdzisław Grzeca
wskazał, że 151utego br. odbyło się spotkanie z Marszałkiem Województwa Kujawsko-
Pomorskiego w sprawie remontu dróg, budowy RIPOK oraz obwodnicy, zapytał czy
na tym spotkaniu poruszano temat kompostownika na terenie naszej Gminy. Kolejne
zapytanie radnego RM Pana Grzecy dotyczyło spotkania w sprawie otwarcia ofert na
budowę kanalizacji sanitarnej w Wiśniewie, które odbyło się 3 lutego br. Wskazał, że
w sprawozdaniu podana jest tylko najtańsza oferta 1.829 tys. zł. oraz najdroższa
2.945 tys. zł, W związku z tym zapytał, czy została wybrana już jakaś odpowiednia
oferta.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski odniósł się do pytania
radnego RM Zdzisława Grzecy dotyczącego zaopiniowania wniosku o taryfy dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków, który był
omawiany na posiedzeniu Rady Nadzorczej. Wyjaśnił, że wysokość taryf za *odę i
ścieki zatwierdzają Wody Polskie, do których występują raz na jakiś czas
przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne. Właśnie mija 3 letni okres na jaki
obowiązywały taryfy. Zgodnie z przepisarni na 120 dni przed terminem upływu
ważności taryf, przedsiębiorstwo jest zobowiązane zło0ć wniosek o nowe taryfy. ZGK
zło,7ł wniosek o nowe taryfy, przedstawiając taryfy za wodę i ścieki z regulacją
nieprzekraczającą inflację 4%, która jest założona w naszym budżecie jak i w
budżecie państwa. W przypadku stawek za wodę, to proponowana cena jest trochę
mniejsza niż 4%, natomiast taryfa za ścieki jest trochę większa. Burmistrz zwrócił
się z prośbą do Dyrektora ZGK o upublicznienie stawek za metr sześcienny wody i
ścieków. Dodał, że nie są to taryfy obowiązujące, ani też zatwierdzone, ponieważ Wody
Polskie muszą najpierw procedować nad wnioskiem, który będzie póżniej
rozpatrywała komisja, czy podane wartości i kalkulacje są odpowiednie. Nadmienił,
że jeżeli będzie decyzja w tej sprawie, to w sprawozdaniu z działalności przedstawi
jakie taryf5r zostały zatwierdzone dla Gminy Sępólno Krajeńskie na kolejne 3 lata.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do tematu obwodnicy
omawianego podczas spotkania z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i
Autostrad. Wyjaśnił, że na spotkaniu omawiano to, co dzisiaj na sesji radni będą
podejmowali, czyli uchwałę doprecyzującą uzasadnienie do wybranego wariantu na
obwodnicy i konieczności naruszenia u,?tku ekologicznego, który jest w dolinie rzeki
Sępolenki. Wniosek Generalnej Dyrekcji jest złożony w Regionalnej Dyrekcji Ochrony
Środowiska i jest procedowany. Gmina otrzymała informacje na piśmie z Regionalnej
Dyrekcji Ochrony Środowiska wskazujące, ze procedura jest wydłużona i zamknie się
do 22 marca tego roku, tak więc do tego dnia gmina powinna otrzymać decyzje
środowiskową.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do kolejnego zapytania
dotyczącego spotkania z Panem Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego.
Spotkanie online odbyło się za sprawą Pani Poseł Iwony Kozłowskiej, która
zorganizowała spotkanie na szczeblu powiatowym, w którym uczestniczyli wszyscy
przedstawiciele naszych sarnorządów, łącznie z Panem Starostą. Na spotkaniu zostały
omówione sprawy, które poruszył Pan Grzeca w swoim zapytaniu, lecz część tematów
nie dotyczyła naszej gminy. Każda gmina przedstawiała swoje problemy Panu
Marszałkowi. Jednym z głównych tematów, był temat związany z gospodarką
odpadarni, czyli Regionalną Instalacją Odpadów Komunalnych. Samorządy mają
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problemy ze składowaniem odpadów, ponieważ rosną ceny za ich składowanie, a do
tego jest problem z zagospodarowaniem tych odpadów. Regionalne Instalacje
Odpadów Komunalnych są przeładowa?ne odpadarni i broniąc się przed
przyjmowaniem odpadów podnoszą ceny, a cena przedkładana jest na mieszka?ńca.
Bez rozstrzygnięcia ustawowego i uporządkowania tego systemu stale będzie pojawiał
się p;oblem ze wzrostem kosztów dla mieszkańca. Na koszty mają wpływ również
koszty transportu, czyli odległość. Biorąc pod uwagę wszystkie problemy wystąpiono
do Marszałka z wnioskiem o wpisanie do planu wojewódzkiego inwestycji pod tytułem
,,Regionalna Instalacja Przetwórstwa Odpadów Komunalnych dla Powiatu
Sępoleńskiego", co oznacza, że samorządy chcą mieć taką instalację u siebie, co
obni0 koszty transportu i możliwość s]dadowania odpadów. W poprzednich
przepisach prawnych była tzw. regionalizacja i gminy były przyporządkowane do
RIPOK. Po zmianie przepisów uwolniono regionalizację i okazało się, że RIPOK mogą
nie przyjmować odpadów. Nie będąc udziałowcem ani właścicielem Regionalnych
Instalacji Odpadów Komunalnych musimy jeździć i szukać, gdzie te odpady przyjmą.
W związku z tym powstał pomysł na szczeblu powiatu, żeby taką Regionalną
Instalację Odpadów Komunalnych pobudować na potrzeby naszego powiatu. Wiąże
się to z ogromnymi kosztami, ale również z procedurą, która musi być spełniona. Aby
powstała taka Instalacja to nie wystarczy tylko wola sarnorządów, lecz musi być ona
wpisana w Wojewódzkim Prograrnie Ochrony Środowiska. Po wpisaniu można podjąć
czynności związane z opracowaniem dokumentacji i szukaniem odpowiednich
środków finansowych. Nadmienił, że podczas wcześniejszych rozmów jak i na
ostatnim spotkaniu z Marszałkiem wspominano, że bez wsparcia środkarni
zewnętrznymi samorządy takiej Instalacji Odpadów Komunalnych nie są w stanie
pobudować. Koszt to około kilkadziesiąt milionów złotych. Poprzednie instalacje,
które zostały wybudowane uzyskały wsparcie zewnętrzne i mogły się dzię?-ci temu
otworzyć i działać. Będąc właścicielem takiej instalacji będzie można analizować
koszty i mieć wpływ na cenę, bo na dzisiaj jesteśmy usługodawcarni i płacimy stawkę
na którą nie mamy wpływu. Na spotkaniu Marszałek Województwa potwierdzil źe są
tego typu problemy w całym kraju i uznał, że jest to jeden ze sposobów złagodzenia
tych problemów. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przyznał, źe rozwiązanie musi być
kompleksowe na poziomie przepisów państwowych, bo jeżeli Regionalna Instalacja
Odpadów Komunalnych powstanie w najbliźszym czasie i napotka się znowu z
problemem, że nikt nie będzie odbierał tych odpadów do powtórnego recyklingu, to
gmina będzie w podobnej sytuacji co dzisiejsze instalacje. Podsumowując wskazał, że
Marszałek jest za tym, aby tą inwestycję umieścić w programie wojewódzkim.
Problem jest taki, że prograrn wojewódzki jest dokumentem strategicznym i
obowiązuje jeszcze do 2022 roku. Prace nad nowym prograrnem rozpoczną się już w
tym roku, więc wszystkie wnioski do nowego Wojewódzkiego Programu Ochrony
Środowiska będzie można składać w tym roku. Stwierdził, że liczymy na wsparcie
władz wojewódzkich, ale kolejnym problemem będzie odpowiednie zabezpieczenie
środków finansowych i szukanie wsparcia zewnętrznego. Pozostaje jeszcze dyskusja,
gdzie ta instalacja powinna się mieścić. Patrząc na nasz powiat powinna się znaleźć
na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie ze względu na to, że logistycznie będzie dla
wszystkich równa odległość, jeżeli chodzi o dostarczanie odpadów. Na ten temat będą
jeszcze prowadzone rozmowy.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazał, że kolejnym tematem
poruszanym z Panem Marszałkiem były sprawy obwodnicy w ciągu drogi
wojewódzkiej nr 241, nie obwodnicy Sępólna w ciągu drogi krajowej nr 25. Nadmienił,
źe Gmina otrzymała potwierdzenie, że rozpoczną się prace na temat obwodnicy
wojewódzkiej z Grochowca do Niechorza Siedlisko. Będą to prace związane z
opracowaniem całego programu realizacji tej inwestycji, ponieważ był to też warunek
obwodnicy krajowej. Przypomniał, że obwodnica krajowa jest poprowadzona z
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Piaseczna, za Sikorzem, za ogródkarni działkowymi, przez dolinę rzeki Sępolenki, na
skrzyżowanie dróg Bydgoszcz-Jastrzębiec, czyli do Niechorza Siedlisko. Dodal, że jest
ona tak poprowadzona, że ze skrzyżowania dróg Bydgoszcz-Jastrzębiec można
poprowadzić 1,5 km drogi ,,obwodnicowej" do Grochowca. Z badań ruchu
przemieszcza?nia się pojazdów zarówno lokalnych, jak i tranzytowych wynika, że na
lOOo/o takiego ruchu 50% jest w kierunku Bydgoszczy, a 50% w kierunku Poznania.
Problem byłby rozwięany połowicznie gdyby doszło tylko do realizacji obwodnicy w
ciągu drogi krajowej 25, bo 50'3/o ruchu z kierunku Poznania jechałoby przez miasto,
bo nie zawracalby na rondzie w kierunku Niechorza, aby wyjechać na obwodnicę.
Wskazał, że za}eżalo na potwierdzeniu przez Marszałka Województwa, że jest władzom
województwa ten temat znany i procedowany. Dobrze się składa, ponieważ teraz jest
dyskusja z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska na temat tego, gdzie będzie ta
obwodnica wylatywała oraz argument, że ruch z kierunku Poznania również musi być
przejęty jest dosyć istotny w procedowaniu wszystkich dokumentów. Ponadto
wyjaśnił, że kwestia kompostowników nie była poruszana, poniewa,ż jest to temat
lokalny i na poziomie gminy temat powinien zostać załatwiony. Przypomniał, że ZGK
miało bardzo daleko posunięte sprawy i jest myśl, aby kompostownie odpadów
zielonych w Sępólnie Krajeńskim wybudować. Dodał, że jest jeszcze jeden dodatkowy
pomysł, który wiąże się z kompostowaniem odpadów zielonych, lecz temat jest w
trakcie pracy.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski odniósł się do
kolejnego zapytania radnego RM Zdzisława Grzecy dotyczącego budowy kanalizacji
sanitarnej w Wiśniewie. Wyjaśnił, że jest to kanalizacja łącząca Kawle z Wiśniewą,
czyli kolektor przesyłowy i kanalizacja wewnętrzna w samej Wiśniewie tj. podłączenie
zwartej zabudowy do sieci kanalizacyjnej. Przetarg został otwarty, złożonych zostało
8 ofert. Najniższa wartość, która został podana to 1.829 tys. zł, a najwyższa to 2.945
tys. zł. Aktualnie jest prowadzone postępowanie mające na celu wyłonienie
wykonawcy tego zadania. Wykonawca nie zostal wyłoniony, poniewa?ż przy tak dużej
rozpiętości cen, wykonawcy otrzymali stosowne pisma w sprawie wyjaśnienia kwestii
raż,ąco niskiej i rażąco wysokiej ceny przetargu. Stwierdził, że wykonawcy mają
wyjaśnić, dlaczego na takie zadanie z dokumentów wynika określona kwota, a została
zaproponowana dużo niższa wartość, co nie znaczy, że zostaną odrzuceni. ,Jeżeli
wyjaśnienia nie będą wiarygodne, to najniższe oferty zostaną odrzucone i zostanie
wybrana oferta, która spełni wymogi określane w Prawie zamówień publicznych. Z
informacji, które wpłynęły do gminy wskazują na to iż najniższa oferta już się
wycofała, ponieważ właściciel stwierdził, że nie jest w stanie zrealizować tego zadania,
bo nie skalkulował dokładnie swoich kosztów. Kolejna oferta opiewa na kwotę 1.900
tys. zł, następna na 2. 057 tys. Zl a pozostałe oferty są znacznie wyższe. Stwierdził,
że przetarg jest w trakcie i grnina jest zobowiązana do jak najszybszego wyłonienia
wykonawcy, lecz procedura musi być dokonana, aby rozpocząć to zadanie. W
miesiącu marcu po podpisaniu umowy, wykonawca przystąpi do robót.

Ponownie głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który
spotkania z Panem Marszałkiem był poruszany temat
ul.Odrodzenia- ul.bł.ks.J.Popiełuszki. Nadmienił, że dane
Burmistrz nic na ten temat nie powiedział.

zapytał, czy w trakcie
ronda Hl.T.Kościuszki-

były już pieniądze, a

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz 8ępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że z
Marszałkiem nie rozmawiano na ten temat, omawiane były tematy, które dopiero
będą w realizacji. Sprawa związana z budową ronda jest realizowana, zamykana jest
dokumentacja przez Zarząd Dróg Wojewódz]-cich. W tym roku dokumentacja ma być
oddana i ma być wystąpienie o pozwolenie na budowę. Nie można mówić jeszcze o
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akfizycznej realizacji, ponieważ dokumentacja nie jest gotowa. Będzie to robione j
będzie wykonana dokumentacja. Gmina nie ma wpływu na przyspieszenie tempa
wykona?nia tej dokumentacji, poniew.i była ona zamawiana przez Urząd
Marszałkowski. Dokumentacja jest na ukończeniu i w tym roku powinno być wydane
pozwolenie na budowę. Na zakończenie podkreślił, że na ten temat nie rozmawiali,
ale inwestycja jest w trakcie realizacji etapu I, czyli dokumentacyjnego.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który w nawiązaniu do spotkania z
Marszałkiem zapytał o remont drogi Sępólno-Tuchola, dlaczego zostało ustalone tylko
2,2 km drogi, a łącznie jest to 30 km.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że odbyła się również rozmowa na temat
drogi 'nr 241 i jej kompleksowego remontu. Gmina posiadała informacje, że droga ta
będzie zrobiona oraz będzie w standardzie wysokim, kompleksowo wybudowana, lecz
to wszystko jest już nieprawdą. Marszałek poinformował, ze na dzisiaj nie może
powiedzieć, czy ta droga będzie wybudowana w wersji, która była planowana. Od rołcu
2006 rozpoczęły się prace związane z budową tej drogi, dwa razy dokumentacyjnie
była juź zamknięta i przeznaczona do realizacji, lecz wycofana i do dzisiaj nie zaczęto
źadnego fragmentu. Prawdopodobnie chodzi o finanse, lecz gminę to nie przekonuje,
bo w województwie buduje się drogi wojewódzkie, które są w dosyć dobrym
standardzie, z poboczami, z ścieżkarni rowerowymi, z oświetleniem. Marszałek
Województwa został poinformowany, że jako zachodnio-północna część województwa
gmina czuje się zaniedbana pod tym względem. Marszalek poinformował, że droga ta
będzie modernizowana. Natomiast Dyrektor Dróg Wojewódzkich wyjaśnił, że będzie
to remont po istniejącym śladzie dwóch odcinków. Pierwszy odcinek 2 km Sikorz-
Trzciany nowy asfalt z poboczarni i odwodnieniem, bez poszerzenia, bez ścieżek
rowerowych i bez chodników. Drugi odcinek niecałe 2 km ze Zboża w kierunku
Więcborka, także bez chodników i ścieźki rowerowej. Burmistrz przypomniał, że
mieszkańcy od lat zabiegają o poprawę bezpieczeństwa na drodze nie tylko dla
kierowców, ale i dla osób poruszających się rowerarni, czy teź pieszo. Konieczne są
ścieżki rowerowe, a w Zbom konieczny jest chodnik z centrum do kościoła, czy dalej
do dawnego ośrodka gospodarstwa rolnego. W tej sprawie jest dużo korespondencji i
odpowiedź jest zawsze, że są jakieś przeszkody, aby tego nie zrobić. Gmina będzie
nadal' zabiegać, aby doszło do realizacji tych dodatkowych zadań, nie tylko samego
remontu. Marszałek Województwa poinformował, że jest opracowywany Wojewódzki
Plan Budowy Ścieżek Rowerowych, na obszar całego województwa. Założenie jest
takie, że ścieżki rowerowe mają połączyć atra?kcyjne obszary naszego województwa w
jednolitą sieć rowerową, aby mieszkajicy mogli dotrzeć rowerarni np. do Borów
Tucholskich. Burmistrz stwierdził, że Krajna też jest przepiękna, bo oprócz lasów
mamy równie;, przepiękne krajobrazy, czy jeziora, więc warto zawalczyć również o to,
aby te ścieżki w planie wojewódzkim się znalazły. Burmistrz podkreślił, że na dzisiaj
problemem do rozwiązania jest konieczność pobudowania chodnika w Zboi oraz
ścieżek rowerowych doprowadzających najbliższe miejscowości do Sępólna
Krajeńskiego. Dodał, że we współpracy może uda się zrealizować jakieś fragmenty.
Natomiast droga 241 będzie remontowana odcinkowo, fragmentami po 2 lub 2,5 km.

Pytań więcej nie było, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego według porządku obrad.

Ad. 4 Informacja Przewodnicząrego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że informacja została wysłana
do wiadomości radnych za pośrednictwem poczty elektronicznej, dlatego będzie ona
stanowiła załącznik do protokołu i nie zostanie odczytana.
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Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytał, czy 29 stycznia br. zdalne
posiedzenie Rady Nadzorczej ZGK Sp. z o.o. w Sępólnie, o którym informował
Przewodniczący RM w swojej informacji dotyczyło tych samych spraw co w dńiu 28
stycznia br., o których mówił Burmistrz.

Przewodniczący RM potwierdził, że spotkanie na drugi dzień dotyczyło tej sarnej
sprawy.

Nikt więcej nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego.

Ad. 5 Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM poinformował, że w okresie między sesjami nie wpłynęła żadna
interpelacja ani zapytanie.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zkoo«ł interpelacje lub zapytanie, jeżeli
tak to prosi o odczytanie i złożenie na piśmie do biura Rady Miejskiej.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM poinformował, że wniosek na piśmie złożył radny RM Antoni
Dolny, który nie mógł wziąć udzia?łu w dzisiejszej sesji. Następnie odczyta?ł treść
złożonego wniosku w sprawie zwiększenia kwoty na opracowanie dokumentacji dróg
na terenie wiejskim i miejskim, który będzie stanowił załącznik nr 7 do protokołu.

Następnie głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zwrócił się z prośbą o rozważenie
propozycji zakupu dla Zakładu Transportu i Usług w Sępólnie Krajeńskim kruszarki
do gruzu, kamieni i betonu. Wyjaśnił, że przy okazji realizacji inwestycji związanych
z remontem ulic, chodników, prac budowlanych, rozbiórkowych, powstaje produkt
uboczny w postaci gruzu, starego asfaltu, kostki chodnikowej, brukowej, kamieni itp.
Posiadanie w/wym. maszyny pozwoliłoby na wytworzenie we własnym zakresie
kruszywa do utwardzania w mieście i na terenach wiejskich dróg gruntowych, które
tego wymagają. Dodał, ze kruszarka byłaby również maszyną do usług komercyjnych,
wzbogacając ofertę usług proponowanych przez Zakład Transportu i Usług. Radny
RM Artur Juhnke wyjaśnił, że biorąc pod uwagę koszt zakupu, prosi o ujęcie
inwestycji do realizacji w przyszłym roku budżetowym.

Ponadto radny RM Artur Juhnke złoo0ł wniosek, aby produkt uboczny, który
powstanie przy realizacji zaplanowanych na ten rok remontów ulic, wykorzystany
został do utwardzenia ulicy Ogrodowej w Sępólnie Krajeńskim. Wyjaśnił, że w tym
przypadku w celu wyprodukowania krusz3irwa konieczne będzie posiłkowanie się
firmą zewnętrzną.
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Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zwrócił się z prośbą o przekazanie przez
Dyrektora ZGK informacji szczegółowej o stawkach wody, zgodnie z informacją
przekazaną przez Pana Burmistrza w punkcie dotyczącym sprawozdania z
działalności między sesjami.

Pan Dariusz Krakowiak Prezes ZGK spółka z o.o. wyjaśnił, źe spółka zobligowana
jest na 120 dni przed wejściem w ,?cie taryf do przedłożenia ich w Wodach Polskich,
co zostało zrobione. Wskazał, źe taryfa jest 3 letnia. Jeżeli taryfa zostanie
zatwierdzona przez Wody Polskie to wejdzie w ,?cie z dniem 1 czerwca 2021 roku, a
zakończenie tej taryfy nastąpi w 2024 roku. Następnie przedstawił jak będą
kształtować się stawki brutto wody za metr sześcienny w poszczególnych latach:

stawka na dziś to 3,77 zł;
I rok- 3,84 zł; (od 1 czerwca 2021r.)
II rok- 3,89 zł;

* III rok- 3,95 zł.
Pan Krakowiak stwierdzii że przez 3 lata ca?ła podwyżka wody wyniesie 4,77% i jest
to podwyżka poniżej poziomu inflacji.

*

@

@

Następnie Prezes ZGK przedstawił jak będą się kształtować stawki brutto ścieków
za metr sześcienny w poszczególnych latach:

stawka na dziś to 8, 10 zł;
I rok- 8,65 zł;
II rok- 8,94 zł;

@ III rok- 8,99 zł.
Wyjaśnił, że w I roku ta podwyżka jest trochę wyższa, ponieważ związana jest z
między innymi z opłatą mocową, przejęciem aportem 4 milionowego majątku, czyli
sieci wybudowanej na terenie miasta, 2% podatkiem, a także amortyzacją.
Nadmienił, że ustawa i rozporządzenia zobowiązują do tego, aby ścieki oczyszczone
spełniały odpowiednie parametry, źeby Gmina i Zakład nie ponosił kary z tego tytułu.

*

*

@

Ponadto Pan Krakowiak poinformował, że wzrasta takze opłata abonamentowa i jest
to podwyżka około 10%. Opłata abonamentowa przy wodzie wynosi:

na dziś- 6,30 zł;
I rok- 6,92 zł;
II rok- 7,06 zł;

* . III rok- 7,24 zł.
Opłata uzależniona jest od wodomierzy, 85% mieszkańców posiada małe wodomierze.
Natomiast przy wodomierzach, gdzie przepływ wody jest znacznie większy to opłaty
są wyższe np. dotyczy to firm, które chcą się zabezpieczać przeciwpożarowo.
Stwierdził, że jeżeli taryfa będzie uchwalona, to wszystko zostanie opublikowane.

@

Ponownie głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytał w jakiej wysokości
będzie podwyżka za wywóz szamba i czy jest ona planowana.

Pan Dariusz Krakowiak wyjaśnił, że kwestie te nie są ujęte w taryfach, zależy to od
usługodawców, bo jest to usługa typowo rynkowa, którą ZGK także prowadzi. ZGK
posiada tak korzystną ofertę, źe nie ma chętnych do wywozu. Na dzień dzisiejszy
stawka wynosi 13,20 zł brutto, przy wywozie za metr sześcienny dla mieszkańców,
którzy korzystają z ryczałtu i biorą wodę z ujęcia, bo jeżeli nie korzystają z takiej
wody, to stawka jest inna. Nadmienił, że jeżeli stawka 13,20 zł brutto będzie
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pokrywala koszty wywozu i oczyszczenia, to nie będzie podwyżki, lecz co będzie za 3-
4 miesiące to się okaże. Na razie nie jest planowana podwyżka.

Więcej pytań i wniosków nie zgłoszono.

Przewodniczący RM poinformował, że w dniu 23 lutego 2021r. wpłynęło pismo o
powołaniu Klubu radnych o nazwie ,,Radni Mieszka?ńcom". Lista zało$cieli:
- Zdzisław Grzec:?- przewodniczący,
- Mariola Mosiądz- Śmigiel- sekretarz,
- Anna Miczko- członek,
- Zdzisław Szwarc- członek.

Przewodniczący RM ?czył członkom Klubu owocnej współpracy z Panem
Burmistrzem i z całą Radą Miejską.

Ponadto Przewodniczący RM przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń
majątkowych. Następnie zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu
porządku obrad.

Ad. 7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie- wystąpienia przedstawicieli:

a) Komenda Powiatowa Policji w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzymali WraZ Z

Pan Pasveł Zawada Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim, który
uczestniczył w sesji zdalnie przedstawił najważnieisze informacje w zakresie stanu
bezpieczeństwa publicznego w Gminie Sępólno Krajeńskie. Podkreślił, że od marca
2020r. KPP dokonuje sprawdzeń osób, które przybywają na kwarantannie. Na dzień
dzisiejszy jest to nadal duża ilość osób, co ma bezpośredni wpływ na to ilu policjantów
wykonuje zadania w zakresie bezpieczeństwa na terenie gminy jak i całego powiatu.
Policjanci, którzy dokonują sprawdzeń kwarantanny, nie wykonują innych zadań,
które w tym czasie normalnie wykonywali. Przy omawianiu Krajowej Mapy Zagrożeń
Bezpieczeństwa zwrócił uwagę, że największe kategorie zagrożeń, to przekroczenie
dozwolonej prędkości (374) i nielegalne rajdy samochodowe (45). Są to zgłoszenia,
które mają miejsce na ulicy Wojska Polskiego i Lutówka. Na ulicy Wojska Polskiego
nie ma miejsca, w którym policja mogłaby podjąć stacjonarnie działania pomiaru
prędkości. Obecnie korzystano z pojazdu posiadającego wideorejestrator. Warto w
przyszłości pomyśleć o powstaniu miejsca na ulicy Wojska Polskiego do działań
stacjonarnych, żeby poprawiło bezpieczeństwo w tym rejonie.

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją.

Głos zabrała radna RM Lucyna Pająk, która zapytała, czy w Niechorzu na drodze
krajowej nr 25 zauważono spadek zdarzen drogowych po zmianie organizacji ruchu.

Strona 10 z 19



Komendant Powiatowy Policji stwierdził, że w latach poprzednich w Niechorzu było
więcej zdarzeń drogowych. Jeżeli są potrzebne konkretne liczby, to zostanie to
sprawdzone i przekazane bezpośrednio.

Następnie Przewodniczący RM poinformowal, że zgłaszają się mieszkańcy z ulicy
Odrodzenia i skarżą się na kierowców jeżdżących od ulicy Szkolnej do ulicy Bajkowej
po ścieżce pieszo-rowerowej, zwłaszcza w godzinach między 11,00 a 13,00. Zwrócił
się z prośbą, jeżeli byłaby taka możliwość o skierowanie w to miejsce patrolu policji.

Komendant Powiatowy Policji stwierdził, że wyznaczone zostaną zadania celem zajęcia
się tym tematem.

Głos zabrała radna RM Anna Miczko, która wskazała, źe mieszkańcy ulicy Targowej
zgłaszają, iż na odcinku, gdzie są zabudowania odbywa się brawura kierowców. Takie
informacje zgłaszane były przez mieszkańców na policję. Zapytała, czy policja widzi
jakieś rozwiązanie, np. jeszcze mniejsze ograniczenie. Dodała, że sama ten problem
zgłaszała już wcześniej i otrzymała informację, że nie mogą być w tym miejscu progi
zwalniaj ące.

Komendant Powiatowy Policji wyjaśnił, że na ulicy Targowej nie zostaly zgłoszone
zdarzenia drogowe. Ulica ta w pierwszym swoim odcinku nie ma moźliwości, aby
podjąć działania, więc patrol będzie się tarn pojawiał częściej. Ponadto wskazał, że
przy ka?żdej budowie drogi powinno się pomyśleć o miejscach, w których policja
mogłaby podejmować swoje czynności. Zatrzymanie i podjęcie czynności musi
odbywać się zgodnie z przepisarni, bo również mieszkańcy zwracają uwagę policji,
gdzie się zatrzymują. Podkreślił, że zmiana obniźenia prędkości, którą można się
poruszać jest jakimś rozwiązaniem, lecz na niektórych kierowców to nie zadziała.
Miejsc, w których występują takie zagroźenia jest więcej, dlatego warto o tym
rozmawiać przed ka?żdą modernizacją dróg, które są w zarządzie gminy.

Następnie Przewodniczący RM w imieniu radnych Rady Miejskiej oraz własnym zło0ł
podziękowania Komendantowi Powiatowej Policji oraz wszystkim pracownikom
mundurowym za wsparcie i pomoc w minimalizowaniu skutków zakażeń
koronawirusem oraz wzorowe wywiązywanie się ze swoich obowiązków słuźbowych.

Pan Paweł Zawada Komendant Powiatowy Policji podziękował za zauważenie
codziennej pracy policjantów. Zadeklarował, źe policjanci będą się starać zapewnić
bezpieczeństwo, nie t?rlko w zakresie porządlcu publicznego, ale teź podejmować prace
w zakresie bezpieczeństwa epidemiologicznego, aby w przyszłości spotkać się na sesji
RM w sposób normalny.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

b} Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, źe informację radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Maciej Suchomski Komenda?nt Powiatowy Państwowej Stra0 Pożarnej w Sępólnie
Krajeńskim, który uczestniczyył w sesji zdalnie przedstawił informację w zakresie
stanu bezpieczeństwa publicznego w Gminie Sępólno Krajeńskie. Na zakończenie
podkreślił, że większośi5 planów i działań jakie były założone na rok 2020
zweryfikował stan epidemii, nie można było uczestniczyć w taktycznym sprawdzaniu
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ewakuacji w warunkach szkolnych, ograniczane były do minimum także odwiedziny
w szkołach i wizyty osób zewnętrznych w Komendzie Powiatowej w Sępólnie
Krajeńskim. Rok 2020 był rokiem innym niż pozostałe, ponieważ działania
prewencyjne można było realizować tylko przez stronę internetową. Dodał, iź ma
nadzieję, że akcja zaszczepienia, którą zostaly objęte PPSP oraz OSP pozwoli wrócić
do normalności i ten oraz przyszły rok będą bardziej obfite w te działania.

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski, który
stwierdził, że z przedstawionych informacji jasno wynika, że s'tra:?. powiatowa ma
ogromny wpływ na poprawę bezpieczeństwa w naszej gminie, za co serdecznie
podziękował. Ponadto podziękował za dobrą współpracę z Gminą Sępólno Krajeńskie
na polu bezpieczeństwa. Szczególne podziękowania skierował do Komendanta za
osobiste wsparcie, które udzielił podczas starań o zakup nowego sarnochodu dla OSP
Wałdowo. Dodal ze gdyby nie skuteczne i celne podpowiedzi Komendanta, jeśli
chodzi o merytorykę, jak i montaż finansowy, to prawdopodobnie bez tego mogłoby
się nie udać.

Pan Maciej Suchomski Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej stwierdził,
że wszyscy cieszą z tego zakupu, poniew.i każdy nowy pojazd to jest poprawa
bezpieczeństwa poźarowego na terenie gminy i powiatu. Nadmienił, że OSP Wałdowo
jest często dysponowane, a posiadanie nowego pojazdu i coraz nowocześniejszego
sprzętu to jest nie tylko radość ale i obowiązek.

Przewodniczący RM również zło$ł podziękowania za ciężką i bardzo dobrze wykonaną
pracę, zwłaszcza przy ratowaniu $cia podczas zdarzeń drogowych oraz za pracę przy
walce z Covid-19.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM za?rnknął dyskusję przeszedł do
kolejnego podpunktu.

c) Zarząd Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP
w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że informacj«; radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji. Nadmienił, że w sesji nie może uczestniczyć Pan Józef Olek
Prezes Gminnego Oddziału Związku OSP RP w Sępólnie Krajeńskim, dlatego
informację przedstawi druh Tobiasz Świniarski Wiceprezes Gminnego Oddziału
Związku OSP RP, który uczestniczy w sesji zdalnie.

Pan Tobiasz Świniarski poinformował, że uzupełni informację, która została złożona
wcześniej pisemnie przez Zarząd Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży
Pożarnych RP w Sępólnie Krajeńskim o dzialalności Ochotniczych Stra?$ Pożarnych
na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie.

Nadmienił, że Zarząd Oddzia?łu Gminnego Ochotniczych Stra?ży Pożarnych RP w
Sępólnie Krajeńskim prowadzi swoją działalność o charakterze u;§teczności
publicznej w zakresie ochrony przeciwpożarowej, ratownictwa i bezpieczeństwa
powszechnego. Związek jest stowarzyszeniem posiadającym Statut zarejestrowany w
KRS. OSP nie są organizacją zamkniętą, dlatego każdy może zło0ć deklarację, a po
pozytywnej decyzji Zarządu zko0ć ślubowanie, przejść badania lekarskie,
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uczestniczyć w kursie I stopnia, po czym może przystąpić do działań ratowniczo-
gaśniczych wyjeżdżając do akcji. W 2020 roku ze względu na panującą pandemię
Covid-19 zostały odwołane m.in. :
- konkurs otwarty nt. Wiedzy Pożarniczej;
- gminne zawody sportowo-pożarnicze;
- obchody ,,Dnia Strażaka";
- pokazy;
- Ćwiczenia

- inne; kulturalne imprezy.
Wykorzystanie budżetu za rok 2020 przedstawia się następująco:
- dotacja celowa - 20 075,51 zł;
- wydatki osobowe (akcje, szkolenia, ćwiczenia) - 12 287,00 zł;
- składki na ubezpieczenia społeczne - 697,00 zł;
- wynagrodzenia bezosobowe (6 konserwatorów gminnych, Komendant Gminny) -

34 380,00 zł;
- zakup materiałów i wyposażenia - 35 462,00 zł;
- zakup energii - 7 307,00 zł ;
- zakup usług remontowych - 11 565,00 zł;
- zakup usług pozostałych - 18 429,00 zł;
- różne opłaty i składki w tym ubezpieczenie - 6 643,00 zł.
Wykorzystany budżet w 2020 roku to kwota 146 849,30 zł plus sarnochód dla OSP
Wałdowo za 220 000,00 zł.
Pan Świniarski stwierdził, że w związku z posiadanym sprzętem specjalistyczn3mn
coraz więcej środków jest wykorzystywanych na przeglądy tego sprzętu, na
uzupełnianie podzespołów i remonty. Pozyskane środki zewnętrzne na zakupy
sprzętu, wyposażenia i remonty wymagają też udzialu wkładu własnego danej
jednostki. Prowadzone remonty oraz bieżące utrzymanie obiektów, których
właścicielem jest gmina pochłania często część pozyskanych pieniędzy z darowizn,
składek, środków za udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych, które są przekazywane
do swojej jednostki przez niektórych druhów. Powiedział, źe śmie twierdzić, źe OSP
jest jedyną organizacją, która inwestuje i opiekuje się mieniem, który jest własnością
gminy tj . remizarni strażackimi.
Na zakończenie w imieniu Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych 8trajq
Pożarnych RP w Sępólnie Krajeńskim zwrócił się z wnioskiem do Rady Miejskiej i
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o przeznaczenie w budżecie na 2022 rok większych
środków na ochronę przeciwpożarową, m.in. na:
- zakup samochodu pożarniczego typu średniego dla OSP Lutowo, najlepiej z

dofinansowaniem;
- zakup ubrań specjalistycznych (UPS, hełmy, buty);
- remonty obiektów remiz;
- zakup garajr;y blaszanych;
- zakup sprzętu do ratownictwa technicznego oraz alarmowania przez SMS;
- zabezpieczenie środków na bieżącą działalność.
Następnie Pan Tobiasz Świniarski Wiceprezes Gminnego Oddziału Związku OSP RP
podziękował wszystkim strażakom ochotnikom z terenu całej Gminy Sępólno
Krajeńskie za ich zaa?ngażowanie, aktywność w niesieniu pomocy innym i ich
rodzinom za cierpliwość i wyrozumiałość. Podziękowania skierował do
Przewodniczącego Rady Miejskiej, radnych, Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
Skarbnika Gminy, Pani Elżbiety Basińskiej-Czachor za współpracę, a także
podziękował druhom stra?;żakom z Komendy Powiatowej Państwowej Strajry Pożarnej
za re4izację wspólnych zadań oraz wszystkim sponsorom i mieszkajicom.

Informacja Zarządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Strajr;y Pożarnych RM
w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją.

W związku z tym, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM złożył wszystkim
druhom z OSP podziękowania za ciężką pracę, za to że zawsze można na nich liczyć
oraz za zaufanie, którym mieszkańcy ich darzą.

Następnie Przewodniczący RM
podpunktu.

zarnknął dyskusję i przeszedł do kolęjnego

d) Prokuratura Rejonowa w Tucholi

Przewodniczący RM poinformowal, że radni informację otrzymali w materiałach
sesyjnych. Wyjaśnił, że Prokurator Rejonowy w Tucholi zgodnie z art. 72 § 1 ustawy
z dnia 28 stycznia 2016 r. Pravvo o prokuraturze przesłał do organu jednostki
samorządu terytorialnego informację na temat stanu przestępczości i jej zwalczania
w 2020r . W związku z tym, że sesja poświęcona jest bezpieczeństwu publicznemu
informacja została ujęta w porządku obrad sesji. Nadmienił, że jeżeli będą pytania
zostaną one przesłane do Prokuratora celem udzielenia odpowiedzi.

Informacja stanowił załącznik nr 11 do protokołu.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął punkt i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 8 Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali wraz z materiałami
sesyjnymi.

Pan Artur Żychski Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Sępólnie Krajeńskim, który
uczestniczył w sesji zdalnie przedstawił informację.

Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie bezrobocia na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją.

Głos zabrała radna RM Lucyna Pająk, która potwierdziła, że pracownicy PUP bardzo
szybko udzielali pomocy, dlatego w imieniu wielu przedsiębiorców może podziękować.

Następnie Przewodniczący RM stwierdził, że pamięta, będąc pracownikiem PUP ja?k
wyglądała stopa bezrobocia naszego powiatu w porównaniu z innymi powiatarni w
województwie, dlatego pogratulował Dyrektorowi PUP oraz pracownikom za bardzo
dobre efekty pracy, o czym świadczy dzisiejsza stopa bezrobocia i miejsce w
woj ewództwie.

Na za?kończenie Pan Artur Żychski Dyrektor PUP w Sępólnie Krajeńskim w imieniu
pracowników podziękował za ciepłe słowa. Nadmienił, że pracę tak zorganizowano,
aby był kontakt z bezrobotnymi oraz pracodawcarni, również po godzinie 15,0,0, czy
też po umówieniu indywidualnym. Dodatkowo udostępniona była skrzynka, gdzie
moŻna było przekazywac swoje dokumenty. Odniósł się do wypowiedzi
Przewodniczącego RM stwierdzając, że jest to zasługa przedsiębiorców i osób
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bezrobotnych, którzy byli chętni do zakładania nowych firm. Obecnie wprowadzona
jest nowa tarcza, którą będą starali się opanować i jak najszybciej dotrzeć z pomocą.

Więcej pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego punktu.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawiea

a) zwrotu oraz zwolnienia z części opłaty pobranej od przedsiębiorców za
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie za rok 2021

Przewodniczący RM poinformował, ze projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, która uczestniczyła
w sesji zdalnie przedstawia projekt uchwały. Prosiła o wprowadzenie autopoprawki
do uz-asadnienia w akapicie drugim: jest należnej w 2020r., a powinno być należnej
w2021r.

Projekt uchwały został przedłożony do zaopiniowania Komisji Budźetu i Handlu Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego RM
opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw" czy ,,wstrzymują się" od głosu. Dodai że nie
będzie już tego powtarzał przy każdej kolejnej uchwale tylko zacznie od alfabetycznego
wywoływania radnych.

Uchwała w sprawie zwrotu oraz zwolnienia z części opłaty pobranej od
przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych
przeznaczonych do spo$cia w miejscu sprzeda0 na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie za rok 2021 została przy5ęta, poprzez połączenie się zdalnie z ka?źdym
radnym, następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

za-

Uchwała Nr XXIX/277/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 24
lutego 2021 r. w sprawie zwrotu oraz zwolnienia z części opłaty pobranej od
przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie za rok 2021 stanowi załącznik nr 14 do protokoi.

b) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu
,,Strategii Rozwo3u Gminy Sępólno Krajeńskie na lata 2021-2030", w tym
trybu jej konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6
grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia polityki rozwo3u
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Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali vvraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwo5u
Gospodarczego, która uczestniczyła w sesji zdalnie przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej,
Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM za?rządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania
projektu ,,Strategii Rozvvo5u Gminy Sępólno Krajeńskie na lata 2021-2030", w tym
trybu jej konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006
roku o zasadach prowadzenia polityki rozwo5u została przyjęta, poprzez połączenie
się zdalnie z każdym radnym, następującyrni głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Uchwała Nr XXIX/278/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z' dnia
24 lutego 2021 r. w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu
opracowania projektu ,,Strategii Rozwoju Gminy Sępólno Krajeńskie na lata
2021-2030", w tym trybu jej konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy
z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia polityki rozwoju stanowi
załącznik nr 16 do protokołu.

c) pozbawienia statusu pomnika przyrody

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa, który
uczestniczył w sesji zdalnie przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że drzewa te
zostały ustanowione pomnikiem przyrody Rozporządzeniem Wojewody Bydgoskiego
w roku 1993. W chwili obecnej zmienił się właściciel, który chce uporządkować teren
parku wokół tzw. Pałacu w Trzcianach zwrócił się zgodnie z przepisami ustawy do
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytów, od którego dostał zezwolenie na usunięcie
drzewostanu uszkodzonego, porastającego teren tej działki. W związku z tym, że
znajdowały się tarn również pomniki przyrody, które utraciły swoją wartość właściciel
zwrócił się do Rady Miejskiej i Burmistrza o uchwalenie niniejszej uchwały. P'rojekt
uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony
Środowiska w Bydgoszczy postanowieniem z dnia 9 lutego 2021 r., znakiem
WOP.623.3.202 1.

Projekt niniejszej uchwa?ły uzyskal akceptację Komisji Rolnictwa, Leśnictwa
Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

i
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody została przyjęta, poprzez
połączenie się zdalnie z k,idym radnym, następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Uchwała Nr XXIX/279/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
24 lutego 2021 r. w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody stanowi
załącznik nr 18 do protokołu.

d) uzgodnienia przejścia obwodnicy Sępólna Krajeńskiego przez użytek
ekologiczny

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa, który
uczestniczył w sesji zdalnie przedstawił projekt uchwały informując o zmianach jakie
zaszły w stosunku do poprzedniej uchwały. Dodał, że problematykę tą poruszał już
Pan Burmistrz w swojej wypowiedzi na temat spotkania z Dyrektorem Generalnej
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.

Uchwała uzyskała pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku
Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie uzgodnienia przejścia obwodnicy Sępólna Krajeńskiego przez
u$tek ekologiczny została przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym,
następu.jącymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Uchwała Nr XXIX/280/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
24 łutego 2021 r. w sprawie uzgodnienia przejścia obwodnicy Sępólna
Krajeńskiego przez użytek ekologiczny stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku
obrad.

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.
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Przewodniczący RM poinformował, źe otrzymał odpowiedź na interpelację radnej RM
Lucyny Pająk odczytaną na sesji Rady Miejskiej w dniu 27 stycznia 2021 roku w
sprawie wykonania dokumentacji technicznej oświetlenia przy drodze powiatowej nr
1132 C relacji Sępólno Krajeńskie-Jastrzębiec. Dodał, że radni odpowiedź tą
otrzymali, więc nie będzie odczytana, będzie stanowiła załącznik nr 21 do protokołu.

Ponadto poinformował, że wpłynęła również odpowiedź na zapytanie radnego RM
Antoniego Dolnego odczytane w dniu 27 stycznia 2021 roku w sprawie
doprecyzowania odpowiedzi na zapytanie złożone w miesiącu grudniu, które dotyczyło
promes udzielonych gminie. Dodał, źe radni odpowiedź tą otrzymali, więc nie będzie
odczytana, będzie stanowiła załącznik nr 22 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na wnioski zgłoszone na sesji lub wskazanie pracowników do udzielania
odpowiedzi.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomniał, że wniosek pisemny radnego RM
Antoniego Dolnego o zwiększenie środków na dokumentację dróg był przedmiotem
obrad Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Komisja wystąpiła z tym
wnioskiem do Burmistrza i będzie udzielona odpowiedż pisemna. Nadmienil że na
dzisiaj będzie małe prawdopodobieństwo, aby w tym roku zwiększyć dodatkowe
środki, poza tymi zaplanowanymi w budżecie na różnego rodzaju wysuwane
propozycje radnych. Wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy są niedoszacowane wydatki
związane z akcją ,,zima". Jest to sytuacja, która zaskoczyła nie tylko nasz sarnorząd,
bo nikt nie przewidział takiej zimy i takich skutków, jeżeli chodzi o utrzymanie
przejezdności i odśnieżanie terenu naszej gminy. Zaplanowane było niecałe 50 tys. zł,
a już w zeszłym tygodniu koszty związane z akcją ,,zima" przekroczyły 250 tys. zł.
Nadmienił, że będą jeszcze rachunki za ostatnie prace związa?ne z odśnieżaniem
gminy, a także nie wiadomo jaka będzie końcówka roku, październik, listopad,
grudzień. Jeszcze raz podkreślil że plan ,,zima" trzeba uzupełniać wszelkimi wolnymi
lub zaoszczędzonymi środkarni, które pojawią się w budżecie, więc nie ma możliwości
przeznaczenia jakichkolwiek środków na dodatkowe zadania.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku złożonego' przez
radnego RM Artura Juhnke w sprawie zakupu kruszarki. Wskazał, że nie jest
wiadome, czy wniosek ten był konsultowany z Prezesem ZTiU, bo rozmawiając na
tematy sprzętowe, czy zakupowe w firmie, nie był podnoszony taki wniosek co nie
oznacza, że taka kruszarka nie jest potrzebna. Stwierdził, że należy zasięgnąć
najpierw informacji z ZTiU, a następnie wnioskiem pod względem merytorycznym
powinna zająć się Komisja Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego celem
wyrażenia swojego stanowiska, a później Komisja Budżetu i Handlu, powinna zająć
się formą sfinansowania tego zadania. Przypomniał, że dawno temu był zrealizowany
zakup równiarki do równania dróg w gminie, na który zło$ły się częściowo wszystkie
jednostki pomocnicze w ramach swoich funduszy. Stwierdził, że być może jest to
jakiś pomysł na sfinansowanie tego zadania, jeżeli zostanie przyjęte w budżecie na
rok 2022.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który wyjaśnił, że konsultował wniosek z

Prezesem Glińskim i była poruszana także cena takiego urządzenia. W obecnej chwili
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taka kruszarka jest wynajmowana. Do kruszenia mogą być także wykorzystane w
danym sołectwie karnienie zbierane z pól rolników.

Następnie Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i
Rolnictwa odniósł się do wniosku zgłoszonego przez radnego RM Artura Juhnke w
sprawie ustawienia ławek przy ścieżce rowerowej prowadzonej z Sępólna do
miejscowości Kawle. Stwierdził, że dopiero teraz zbliża się odpowiedni okres do
podjęcia prac. Ławki zostaną ustawione do końca tego półrocza wzdłuż ścieżki
rowerowej.

Ponadto Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odniósł się do
wniosku wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko dotyczącego przejścia dla pieszych
na ulicy Nowy Rynek. Wyjaśnił, że wniosek ten miał być tematem obrad merytorycznej
Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego lecz nie znalazł się w
programie posiedzenia. Dodał, ze ma nadzieję, że temat powróci na Komisji w
najbliższym posiedzeniu.

Następnie Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego odniosła się do wniosku wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w
sprawie szybszego dokończenia budowy w rarnach rewitalizacji w obrębie kościoła i
kostnicy. Wyjaśniła, że wniosek został przedstawiony na radzie budowy, w której
uczestniczył wykonawca, Inspektor Nadzoru oraz pracownicy Urzędu. Warunki
atmosferyczne nie pozwoliły na żadne prace ziemne związane z rewitalizacją. W dniu
jutrzejszym obędzie się rada budow3ir i będzie ustalony da1szy harmonograrn realizacji
prac. Podkreśliła, ze w pierwszej kolejności będą realizowane prace przy kościele,
które są już rozpoczęte.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 12 Zakończenie sesji

O godz. 13.05 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący RM
podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknął sesję Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykarn XXIX sesję Rady Miejskiej w Sępólnie
Kraj eńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 11 marca 2021r.
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